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ПРЕСКЛИПИНГ 

15 септември 2021 г., сряда 
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МЗ преизпълнило приходите си през 2020 г. с 5,5% 

 

Миналата година са намалели просрочените задължения на държавните и 

общински болници 

 

С 5,5% е преизпълнена приходната част от бюджета на Министерството на 

здравеопазването през 2020 г. Това става ясно от Отчета за касовото изпълнение на 

бюджета, на сметките за средства от Европейския съюз и на сметките за чужди 

средства на МЗ за периода. Приходите, помощите и даренията на Министерството по 

уточнен план са в размер на 43 115 686 лв., а отчетените приходи към 31 декември 2020 

г. са общо в размер на 45 493 692 лв.  

С 2,2% са преизпълнени приходите от собственост, а с най-голям относителен дял от 

отчетените приходи са „Нетните продажби на услуги, стоки и продукция“ в размер на 6 

241 981 лева. От тях с най-голям принос са центровете по трансфузионна хематология - 

4 568 771 лв. и НЦТХ - 1 264 849 лева. С 9,4% са преизпълнени приходите по параграф 

„Държавни такси”. С най-голям относителен дял от отчетените през периода приходи 

са приходите реализирани от Изпълнителната агенция по лекарствата, събрани 

съгласно Тарифа за таксите по ЗЛПХМ в размер на 24 571 467 лева, а втори по 

относителен дял са таксите, събрани от органите на държавния здравен контрол и 

националните центрове по проблемите на общественото здраве по Закона за здравето - 

4 199 502 лева. От националният съвет за цени и реимбурсиране на лекарствените 

продукти приходите са 1 443 494 лева. 

Глобите, събрани от РЗИ за 2020 г. са на стойност 436 304 лв.; от МЗ-Централно 

управление - 372 595 лева; от Изпълнителна агенция „Медицински надзор” - 138 050 

лева; от ИАЛ - 136 001 лв.; НСЦРЛП - 36 500 лв. и НЦТХ - 20 424 лева. Най-голяма 

част от постъпилите средства са от издадени наказателни постановления.  

Приходите от дарения са на стойност 5 650 633 лева 

Планираните разходи по бюджета на МЗ за 2020 г. са в размер на 673 528 929 лева. С 

корекции по бюджета уточнения план на Министерството към 31 декември 2020 г. е в 

размер на 1 120 430 315 лева.  

Ръстът в разходите между Закона за държавния бюджет и уточненият план е над 66%, 

което е реакция вследствие на усложнената епидемична обстановка, свързана с 

разпространението на COVID в България. „Предвид опасността за здравето на нацията, 

се наложи да бъдат предприети редица бързи и целенасочени мерки за 

преструктуриране на здравната система, най-вече на лечебните заведения за болнична 

помощ. Реорганизацията на здравната система е най- голямото предизвикателство, пред 

което се е изправял екипът на Министерството на здравеопазването и страната ни като 

цяло, а настоящата ситуация на бързо развитие на епидемията, изисква действия, чието 

своевременно и ефективно изпълнение е от ключово значение за запазване на живота и 

здравето на нацията“, пише в отчета на Министерството.  

Отчетените разходи към 31 декември 2020 г. са общо в размер на 1 107 321 584 лева и 

представляват 98,83% от общия размер на планираните разходи. От тях за 
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Министерство на здравеопазването - Централно управление са 722 920 012 лева, а за 

второстепенните разпоредители с бюджет - 384 401 572 лева.  

Най-голям относителен дял от общия размер отчетени разходи имат разходите за 

персонал -295 224 667 лева, включващи разходите за заплати, други възнаграждения и 

задължителни осигурителни вноски от работодател. Те съставляват 26,66% от общия 

обем отчетени разходи.  

С най-голям относителен дял от общите разходите за издръжка са 

отчетените разходи за медикаменти - 366 742 275 лв. или 84,49% 

от общия размер на отчетени разходи за издръжка. За осигуряване на ваксини и 

лекарствени продукти в борбата с пандемията от COVID-19 са разходвани 274 412 718 

лв. В мярката са включени и 249 440 000 лв. предоставени с постановления на МС.  

От второстепенните разпоредители със средства с най-голям относителен дял са 

разходите на Центровете за спешна медицинска помощ - 5 198 026 лв.; Държавни 

психиатрични болници - 2 535 645 лв.; Домове за медико-социални грижи за деца - 1 

405 037 лева и Регионалните здравни инспекции - 1 966 137 лв.  

Разходваните средства за външни услуги по §§ 10-20 „Разходи за външни услуги“ към 

31.12.2020 г. са в размер на 19 477 136 лева, представляващи 44,87 % от общия размер 

отчетени разходи за издръжка, от които за Централно управление в размер на 5 821 477 

лева и за второстепенните разпоредители с бюджет 13 655 659 лева.  

За дейност по реда на Наредба №3 и трансплантации 

МЗ е платило за 2020 г. 271 567 581 лв.  

Към 31 декември 2020 г. отчетените разходи за Национални програми са в размер на 6 

416 563 лева, а за международни програми - 33 407 лева. По Национална програма за 

първична профилактика на рака на маточната шийка в Република България 2017-2020 г. 

- 22 080 364 лв.,  за контрол и лечение на ротавирусните гастроентерити в Република 

България 2017-2021 г.- 4 360 833 лв., за подобряване на ваксинопрофилактиката грип 

2019-2022г. - 2 816 969 лв.  

Отчетената субсидия е в размер на 1 204 175 373 лв. Към НЗОК са предоставени 

трансфери в размер на (-83 400 000) лева, от които за дейности за здравнонеосигурени 

лица - 2 265 250 лв., за здравнонеосигурени жени (бременни и родилки) - 5 685 347 лв., 

разлика в потребителската такса - 14 116 844 лв.  

За дейности във връзка е лечение на лица до 18-годишна възраст лева МЗ е разходило 

през  2020 г. 1 988 409 лева, а за дейности по Закона за хората с увреждания - 12 891 

579 лева.  

663 889 лв. са предоставени като временна финансова помощ. Това са преведени 

погасителни вноски от УМБАЛ Александровска ЕАД и МБАЛ Света Анна АД гр. 

София по предоставен през 2015 г. временен безлихвен заем, съгласно договори. От 

УМБАЛ Александровска вноските са в размер на 490 741 лв., а от МБАЛ Света Анна-

София - 173 148 лв. Средствата са били предоставени през 2015 г. за закупуване на 

медицинска апаратура и на други дълготрайни активи. 

Изплатените допълнителни възнаграждения, във връзка с предотвратяването на 

разпространението на COVID 19 и лечението му през 2020 г. са в размер на 59 073 083 

лева. 

Към 31 декември 2020 г. държавните болници са 

генерирали общ размер на просрочените задължения 

в размер на 86 657 хил. лв., при отчетени към 31.12.2019 г. - 90 331 хил. лв.  

Просрочените задължения към доставчици на лекарствени продукти са в размер на 34 

149 хил. лв. при отчетени просрочени задължения за предходната година - 30 050 хил. 

лв., за медицински изделия - 24 966 хил. лв. при отчетени просрочия през 2019 г. 27 455 

хил. лв.. 
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Общинските болници към 31 декември 2020 г. са генерирали просрочени задължения в 

размер на 28 161 хил. лв. при отчетени за 2019 г. - 32 328 хил. лв. За лекарствени 

продукти и медицински изделия те са в размер на 10 007 хил. лв. при отчетени през 

2019 г. 12 571 хил. лв. 

 

www.btv.bg, 14.09.2021 г. 

https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/d-r-trifon-valkov-ne-sashtestvuva-variant-

za-predozirane-s-vaksini.html 

 

Д-р Трифон Вълков: Не съществува вариант за предозиране с ваксини 

 

Според имунолога за момента не е необходима трета доза ваксина 

 

Не съществува вариант за предозиране с ваксини. Има едно британско проучване, 

което излезе през юни, което разделя имунитета на три групи - преболедували, 

имунизирани, но непреболедували и преболедували и по-късно ваксинирани. 

Резултатите показват, че последните имат от 8 до 10 пъти по-силен имунитет. 

Това обясни в предаването "Лице в лице" имунологът д-р Трифон Вълков. 

"Друго проучване подкрепя становището на британските учени, че преболедували 

също трябва да се ваксинират, защото ваксината идва като "бустер"", добави още той. 

Според имунолога трета доза ваксина обаче не е необходима или поне не масово. Това 

би било нужно, само ако се появи нов вариант на вируса, който е в състояние да 

избегне изцяло имунния отговор. Тогава тя ще бъде изцяло адаптирана към новия 

вариант. 

Д-р Вълков коментира, че имунитетът, както и при грипа обаче, е нетраен и трябва да 

се види за какъв период от време продължава, като първите индикации за това дали ще 

има нужда от реваксинация ще се появят в началото на следващата година, когато ще 

са изминали около 12 месеца от първия етап на имунизиране в България. 

Лекарят заяви още, че разработваното в момента лекарство срещу COVID-19 в Израел е 

във втори етап на проучване и показва добри резултати, като се очаква до края на 

следващата година да бъде въведено в употреба, стига да премине всички клинични 

тестове и да бъде одобрено. 

 

www.bgonair.bg, 14.09.2021 г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/239282-v-svetovniya-den-na-atopichniya-dermatit-

200-000-balgari-stradat-ot-bolestta 

 

В Световния ден на атопичния дерматит: 200 000 българи страдат от болестта 

 

Всеки болен плаща средно по 2043 лв. годишно, за да се лекува 

 

Около 200 000 възрастни в България боледуват от атопичен дерматит. В Европейския 

съюз вече са одобрени няколко иновативни терапии, които за първи път в историята на 

лечението на атопичния дерматит овладяват най-тежките форми на заболяването, но 

българските пациенти все още нямат достъп до тях. Това съобщиха дерматолози, 

експерти и представители на пациентски организации по повод 14 септември, Световен 

ден на атопичния дерматит. 

На хората със заболяването е посветена и кампанията "Свободни в своята кожа", която 

цели повишаване на обществената информираност за медицинските и социално-

икономическите измерения на проблема. 
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България е единствената страна в ЕС, в която атопичният дерматит не е признат за 

социалнозначимо заболяване и медикаментите за лечение извън болница не се 

заплащат от здравноосигурителната институция. Българското дерматологично 

дружество изпрати отворено писмо до Надзорния съвет на Националната 

здравноосигурителна каса и Министерството на здравеопазването с настояване 

атопичният дерматит да бъде признат за социалнозначимо заболяване и да бъде 

включен в списъка на заболяванията, за чието домашно лечение заплаща НЗОК. 

"Сега решението е в ръцете на Надзорния съвет на НЗОК и вярваме, че ще покажете 

грижа за българските пациенти с атопичен дерматит и ще наредите и България на 

картата на европейските страни.  Добавянето на заболяването в Списъка ще предостави 

възможност за лечение  на около 45 пациенти годишно“, се казва в писмото до 

институциите. 

Здравната каса изисква да са изпълнени поне 3 от 5 критерия, за да има реимбурсиране 

на домашното лечение за дадено заболяване. Атопичният дерматит покрива достатъчно 

критерии, но въпреки това все още не е в списъка. 

"Атопичният дерматит е заболяване със социално значение, защото е свързано със 

сериозно нарушение на качеството на живота, на работоспособността и с невъзможност 

за практикуване на желани професии, спортове и хобита. В цяла Западна Европа е 

прието, че заболяването е социалнозначимо и може да бъде лекувано с новите 

терапевтични средства , но в България все още не е така въпреки усилията ни от страна 

на научното дерматологично дружество и пациентски организации“, каза доц. Гриша 

Матеев, председател на БДД, началник на Клиниката по дерматология в УМБАЛ 

„Александровска“. 

Той изрази надежда, че апелът на експерти и пациенти ще бъде чут. 

 

www.bgonair.bg, 14.09.2021 г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/239251-obrat-meditsite-ot-vidin-otlozhiha-

gladnata-stachka-no-postaviha-ultimatum 

 

Обрат: Медиците от Видин отложиха гладната стачка, но поставиха ултиматум 

 

Пари има, категорични са и от Министерството на здравеопазването, но 

имената на 16-те санитари така и досега не са подавани 

 

Лекарите и санитари от видинския център за Спешна медицинска помощ отложиха 

гладната стачка. Те поставиха ултиматум на ръководството до утре в 14 часа да 

предостави списък с всички медици на първа линия, които трябва да получат 

полагащото им се допълнително възнаграждение за работа с пациенти с коронавирус. 

Дотук се стигна след като синдикати и лекари заплашиха с протест заради това, че 

единствено персоналът във видинския център не е обезщетен. 

Милена и Снежанка работят от години в филиала на Спешния център в Кула. Помагат 

на пациенти със съмнения за Ковид всеки ден, но възнаграждение за това, така и не са 

получили. 

"Санитарите от цялата страна получават допълнително пари. Значи пари има, но къде 

са нашите", пита санитарката Милена Лалова.  

Че пари има, са категорични и от Министерството на здравеопазването, но имената на 

16-те санитари така и досега не са подавани, за да им бъде платено. 

"В указанията на двама министри, се казва ясно, че те, санитарите имат право, да 

получават тези пари", заяви председателят на синдикат "Здравеопазване" д-р Иво 

Георгиев. 
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Но условието било да подават декларации до завеждащия центъра всеки месец, че 

работели с потенциално опасни за Ковид пациенти. Повечето от санитарите обаче 

разбраха за това изискване едва днес. 

"Аз подадох такава декларация, лично дойдох от град Кула с мой превоз, Потърсих 

доктор Виденов, той ми каза да ида при главната сестра,  дадох я на главната сестра, тя 

каза, че не се занимава с това", разказа Снежанка Андреева, която е санитар в ЦСМП-

Кула. 

В национален ефир, завеждащият отделението д-р Любомир Виденов казва, че 

санитарите не заслужавали допълнителното възнаграждение, защото били "Звено по 

чистота". 

"Обидени сме. Аз исках доктор Виденов да изнесе длъжностите ни характеристики и да 

ни се извини", категорична е Лалова. 

Така след всички обиди въпросът - от дали заслужават възнаграждение видинските 

санитари,  прерасна - в кога ще го получат. 

"Обеща ръководство, парите за юни и за юли да бъдат изплатени. Утре до към 2-3 часа 

да бъдат готови списъците. И очакваме парите да бъдат преведени. С това нещо 

протестът приключва", подчерта председателят на Национален синдикат "Защита" 

Красимир Митов.  

Ако обаче списъците с хората на първа линия не видят бял свят утре, протестът ще 

бъде подновен. 

 

www.bgonair.bg, 14.09.2021 г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/239268-tokuda-oproverga-mangarov-nyamame-

pochinal-vaksiniran-patsient 

 

Две болници опровергаха лъжа на Мангъров: Нямаме починал ваксиниран 

пациент 

 

Такъв няма нито в Инфекциозна болница, нито в "Токуда" 

 

Доц. Атанас Мангъров бе опроверган от две болници, след като заяви, че имало 

починал от коронавирус ваксиниран пациент в Инфекциозна болница. 

От болницата заявиха, че нямат подобен пациент, което провокира Мангъров да пусне 

пост в социалните мрежи. 

"Кой всъщност лъже и защо ли лъже така? Последният ваксиниран пациент, който 

беше лекуван в Инфекциозна болница, почина преди 3 дни в реанимацията на болница 

"Токуда". 

Проф. Червенякова много добре знае, защото за голямо съжаление човекът, когото и 

двамата познавахме беше съпруг на нейна близка сътрудничка", написа той във 

Facebook. 

От "Токуда" обаче също го опровергаха. 

"Във връзка със запитвания от журналисти и поради засиления обществен интерес по 

темата, Ви информираме, че в лечебното заведение няма пациент, прехвърлен от 

Инфекциозна болница в реанимацията на "Аджибадем Сити Клиник УМБАЛ Токуда", 

който да е бил ваксиниран и да е починал от Ковид-19", гласи официалното им 

съобщение, предаде dnes.bg. 

 

 

 

 

http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/239268-tokuda-oproverga-mangarov-nyamame-pochinal-vaksiniran-patsient
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/239268-tokuda-oproverga-mangarov-nyamame-pochinal-vaksiniran-patsient
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www.cross.bg, 14.09.2021 г.  

https://www.cross.bg/pirogov-zapovedta-baltov-1671936.html#.YUDgO50zbcs 

 

Ден след уволнението проф. Балтов показа заповедта, с която го отстраняват от 

"Пирогов" 

 

/КРОСС/ Професор Асен Балтов не е подписал заповедта си за уволнение. От нея става 

ясно, че дължи обезщетение на "Пирогов". Бившият директор на спешната болница 

научил вчера, че е дисциплинарно уволнен и от позицията лекар в Първа клиника по 

ортопедия и травматология. 

Ортопед-травматологът представи документа пред БНТ. 

От "Пирогов" твърдят, че мотивите за отстраняването на Балтов са изложени в 

заповедта за уволнение, с която той е запознат. 

 

 
15.09.2021 г., с. 32  

 

Силуети 

ПРОФЕСОР АСЕН БАЛТОВ 

 

Готов за политиката 

 

Пътят на травматолога професор Асен Балтов към политиката е отворен, а 

рейтингът му получи внезапен отскок. Дисциплинарното уволнение на медика с 

абсурдния мотив „не мога и не искам да работя с теб“ на новия временен шеф на 

„Пирогов“ - проф. Иван Поромански е демонстрация на безсилие, беззаконие и 

арогантност. И доказателство, че в държавните болници се действа като във 

феодално владение. 

Едва ли някой вярва в твърдението на здравно министерство и на служебния здравен 

министър Стойчо Кацаров, че във ведомството нищо не знаят за отстраняването на 

един от водещите ни хирурзи ортопеди, който след като бе уволнен от поста шеф на 

„Пирогов“ стана редови лекар в травматология. Още повече, че много от колегите на 

Балтов еднозначно определиха уволнението като политическо. Дали професорът ще 

влезе в политиката зависи от много фактори... 

Безспорно е, че уволнението му не е по законовите правила, а така се действа когато 

има команда „отгоре“. Безспорно е и, че отстраняването му от работа лишава 

пациентите от един добър професионалист, каквито почти не останаха, заради подобни 

мръсотии. 

Балтов е потомствен лекар. В историята на медицината в България с главни букви е 

записано и името на прадядо му - проф. Владимир Алексиев. Той е завършил медицина 

в Женева, но е известен и с обществената си дейност. Поставя началото на клиничната 

фармакология у нас. Преподава тази специалност на студентите в четвърти и пети курс 

на СУ „Св. Климент Охридски“. 

В историята на Алма Матер проф. Алексиев остава като декан на Медицинския 

факултет, а след това и ректор на Софийския университет. Неговият баща - хирургът д-

р Алекси Христов, пък е един от създателите на Александровска болница. 

Другият прадядо на проф. Балтов - хирургът д-р Георги Золотович, е първият директор 

на отворената през 1891 г. с указ на Фердинанд Софийска обща гарнизонна болница, 

чийто „наследник“ е ВМА. Българският лекарски съюз също е създаден по идея и с 

http://www.cross.bg/
https://www.cross.bg/pirogov-zapovedta-baltov-1671936.html#.YUDgO50zbcs
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активните усилия на д-р Золотович. С такива предци не е голяма изненада, че още в 

началното училище Асен Балтов не е имал съмнения относно професионалното си 

развитие. Тренирал гребане, но бързо се простил с мечтата да стане спортист и да 

обикаля света. 

Той облякъл първата си бяла престилка в „Пирогов“, но не като лекар, а като санитар. В 

студентските си години по свое желание започнал да работи на половин щат в 

клиниката по детски изгаряния в спешната болница. Освен това давал нощни и 

целодневни дежурства в почивните дни, защото нямал търпение да се докосне до 

практическата работа с пациентите. 

Професорът е завършил 22-ро ЕСПУ „Г. С. Раковски“-гр. София, а през 1994 г. се 

дипломира в Медицински университет-гр. София. Две години по-късно започва 

специализация по ортопедия и травматология към Втора травматологична клиника на 

„Пирогов“. Работи в спешната болница до месец декември 2006 г. От края на 2006 до 

февруари 2013 година е ординатор в Катедра „Ортопедична Травматология и 

Реконструктивна Хирургия“ - ВМА. От месец юни 2016 г. е професор. 

Балтов стана изпълнителен директор на „Пирогов“ през февруари 2017 г. Преди това бе 

началник на Първа травматологична клиника на университетската спешна болница. 

Една от първите „задачи“ на служебния министър Стойчо Кацаров бе да уволни проф. 

Балтов от шефския пост в „Пирогов“. Това стана през месец юли. 

Балтов е един от най-добрите ни специалисти в хирургичното лечение на травми и 

увреждания в областта на рамото. Опита си е натрупал по време на операциите, а те са 

над 500-600 годишно. Колегите му са единодушни, че е специалистът, който е 

помогнал на най-много пациенти със счупена лопатка. 

Само за три години като шеф на спешната болница проф. Балтов успя да преобрази 

„Пирогов“. Фасадата на болницата е обновена, стаите имат доста приличен вид, купена 

е съвременна апаратура. Това не само, че не спря служебния здравен министър Кацаров 

да се саморазправи с медика, но напротив - даде му стимул. Защото посредствеността 

не обича можещите! 

 

Има четири деца, Алекс е първокласник 

 

Професор Асен Балтов е баща на 4 деца, най-малкият му син Александър днес ще е 

първокласник. Само дъщеря му Ивамина е избрала медицината за своя професия. 

Синът му Георги следва физика, а Елисавета немска филология. Медикът не обича да 

говори за личния си живот, но от няколко години живее с Нина Чилова, която бе 

министър на културата в правителството на Симеон Сакскобургготски. 

Чилова в момента е доцент в УНСС и шеф катедра. 

 

ЗА НЕГО 

 

Какво ви пречи един добър лекар 

 

Какво ви пречи един добър лекар да практикува професията си на мястото, където е 

дал 21 години от живота си?! Жалко, защото губят пациентите на „Пирогов“. 

Уволнението е опит за сплашване на всички, които открито заявяват политическите 

си възгледи. Посланието - не си ли от нашите, премахваме те. 

Проф. Балтов не беше фен на служебния кабинет, но това няма нищо общо с 

лекарската професия, която упражнява! Нима в едно общество не е нормално хората 

да имат различни политически възгледи и да не се страхуват да ги изразяват 
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публично?! „Борците“ за демокрация целят само автокрация. Хорица с тоталитарен 

маниер и сталинистки похвати, 

Проф. Костадин Ангелов, бивш здравен министър 

 

Той е безспорен професионалист 

 

Проф. Асен Балтов е безспорен професионалист, един от най-добрите травматолози. 

Недопустима е всякаква саморазправа. Лошото е, че в „Пирогов“ това започва да се 

превръща в традиция, а болницата е емблема в здравеопазването. Там са едни от най-

тежките случаи. Това лечебно заведение пое голяма отговорност и лекарите, както и 

немедицинския персонал в него свършиха огромна работа по време на първата 

пандемична вълна. Ако хората там не се подкрепят, след като изживяха толкова 

много, още повече на политически влияния, това вече е опасна тенденция. 

Д-р Таня Андреева, акушер-гинеколог в „Шейново“ 

 

Никой не може да му отнеме уменията 

 

Радев, Кацаров, Поромански, уволнението на проф. Балтов е отвратителна 

саморазправа с един истински професионалист! 

Никой не може да му отнеме уменията, ръцете и любовта на пациентите. 

Десислава Атанасова, шеф на ПГ на ГЕРБ 

 

 
15.09.2021 г., с. 3 

 

Шефът на БЛС: 

 

Задължителната ваксинация е изкусителна, но в нашата държава е трудно 

 

Хората, които имат някакви специфични задължения в своята работна среда, трябва да 

бъдат ваксинирани. Това коментира пред БНТ председателят на БЯС д-р Иван 

Маджаров. Той посочи като пример лекарите от хирургичните специалности, които 

повече от 20 години се ваксинират срещу хепатит Б, защото така пазят околните.  

„Изкусително е - иска ни се да го наложим, но в нашата държава е трудно, защото 

всеки опит за задължителност води до усещането, че някой се опитва да ни налага 

тоталитарни методи. Аз лично не вярвам, че може да се стигне до някакво по-голямо 

убеждаване“, коментира д-р Маджаров дали трябва да бъдат задължителни COVID 

ваксините за определени сфери. 

По отношение на актуализацията на парите за здраве председателят на БЯС коментира, 

че от съсловната организация ще се срещнат с ръководството на НЗОК, за да бъдат 

насочени тези пари по най-добрия начин.“ Не бива да се съсредоточаваме само в 

COVID, тази година се надявам да насочим повече средства за тези, които са 

недооценени от години. Пулмологичните и детските пътеки трябва да бъдат 

повишавани още, за да достигнат баланса, който са изгубили през годините. Има и 

други пътеки, разбира се, ние сме изготвили една таблица за това, обясни д-р 

Маджаров.  

По думите му БЯС вече се подготвя за новия рамков договор за следващата година.  

Задължително трябва да вървим към насочване на средства към тези невралгични 

точки, за които говорим, за нефинансираните специалности - педиатрия, инфекциозни 

болести, почти всички, свързани с неоперативна дейност, допълни още д-р Маджаров. 
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Той коментира и настоящата COVID вълна. „За съжаление лекарите бяха въвлечени в 

това политическо противопоставяне, тези разговори за и против COVID достигнаха до 

степен, че ако вярваш, си част от една политическа сила, ако не вярваш - от друга. Това 

е усещането, така се раздели обществото. Това доведе и до факта, че сега като че ли 

всеки лекар, който говори за COVID или че работи на първа линия, се разглежда не с 

това уважение, с което работехме миналата година“, коментира д-р Маджаров.  

Шефът на БЯС коментира ситуацията в спешния център за медицинска помощ във 

Видин, където санитарите се готвят за гладна стачка заради неизплатените 

допълнителни средства за работа на първа линия. По думите му категорично няма 

разграничаване на лекари от санитари при получаването на ДМС за работа на първа 

линия, категоричен е той. „Вероятно става въпрос за някакъв проблем с местното 

управление на спешната помощ. Чух и министъра, който каза, че от M3 нямат проблем, 

а хората твърдят, че цяла зима не са получавали допълнителни средства. Според мен в 

рамките на дни министър Кацаров трябва да разбере какво се случва и да предприеме 

мерки“, коментира д-р Маджаров. Във връзка с това, че има санитари, на които им се 

налага да посрещат пациенти с различни болести, включително и такива с COVID-19, 

но нямат време да поставят предпазни облекла, налага се и да перат защитните си 

костюми, които са за еднократна употреба, Маджаров каза: Към настоящия момент 

това граничи с престъпление. Целият свят е залят със защитни облекла, България също 

и за мен това е необяснимо“. 

По отношение на уволнението на проф. Асен Балтов от „Пирогов“ д-р Маджаров смята, 

че то няма връзка с професионалните му качества. По думите му той е един от най-

добрите хирурзи, перфектен лекар, дори когато беше директор на „Пирогов“ не 

престана да оперира и да бъде търсен от своите пациенти. Д-р Маджаров подчерта, че е 

много важно максимално бързо да разберем какви са истинските причини да се 

освободи най-голямата болница за спешна помощ у нас от най-добрия си лекар 

ординатор. Би било добре за обществото да чуем истинските мотиви за това, каза още 

той. 

 

 

www.banker.bg, 14.09.2021 г.  

https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/zdravnoto-ministerstvo-zaplashi-

noshtnite-zavedeniia-s-prokuror 

 

Здравното министерство заплаши нощните заведения с прокурор 

 

Нощните заведения ще продължат да работят въпреки заявеното днес искане на 

Здравното министерство нарушителите да бъдат давани на прокурор. Това заяви пред 

БНР собственик на нощен клуб в София. 

Здравното министерство излезе с искане към РЗИ и проверяващите органи по места да 

дават на прокурор собствениците на нощни заведения и кметовете на населени места, 

които бойкотират противоепидемичните мерки. Мартин Михайлов, който е собственик 

на нощен клуб, заяви че ще продължи да работи въпреки заплахата от строги санкции. 

"Ще продължим, защото желаем равни права за упражняване на дейността си и на 

професията си. Хората не спазват мерките почти навсякъде. По силата на този 

Наказателен кодекс какво излиза, в момента да си се вкарваме по затворите ли? Не мога 

да разбера“, каза той. 

Негови колеги от бранша също са категорични, че ще работят протестно. 

От Здравното министерство искат РЗИ, МВР и Агенцията по безопасност на храните да 

изпращат на окръжен прокурор всеки съставен протокол за грубо нарушение на 

http://www.banker.bg/
https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/zdravnoto-ministerstvo-zaplashi-noshtnite-zavedeniia-s-prokuror
https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/zdravnoto-ministerstvo-zaplashi-noshtnite-zavedeniia-s-prokuror
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мерките. Нарушителите ще бъдат проверявани за наличие на престъпление, по член 355 

от Наказателния кодекс. Като причина от ведомството посочиха повишения брой 

заразени и починали. 

От здравното министерство посочват, че програми и средства за компенсация има за 

всички засегнати от противоепидемичните мерки. Според Михайлов обаче реално 

подпомагане на бизнеса в момента няма.  

"60 на 40 е изключително спорна мярка. Тя важи за работещи бизнеси, но в нашия 

случай ние не сме такъв. Обещания за мерки има, но те не са конкретни", посочи той. 

 

www.investor.bg, 14.09.2021 г. 

https://www.investor.bg/biudjet-i-finansi/333/a/prosrochenite-zadyljeniia-na-dyrjavata-

kym-biznesa-sa-171-mln-lv-v-kraia-na-iuni-335535/ 

 

Просрочените задължения на държавата към бизнеса са 171 млн. лв. в края на 

юни 

 

От началото на годината дълговете на държавата към фирми намаляват с над 70 

млн. лв. 

 

В края на второто тримесечие просрочените задължения на държавата към бизнеса 

възлизат общо на 171,270 млн. лв. От тях 63,124 млн. лв. са на Централното 

правителство, 4,8 млн. лв. са задължения на социалноосигурителните фондове, в това 

число и НЗОК, а дълговете на местната власт възлизат на 108,141 млн. лв. Това 

показват данни на Министерство на финансите (МФ). Просрочените задължения по 

сметки за средствата от ЕС на общините допълнително са в размер на 17 млн. лв.  

Спрямо края на миналата година задълженията на държавата намаляват с малко над 70 

млн. лв. Към 31 декември 2020 г. общините са имали 128,716 млн. лв. дългове към 

фирми, а социалноосигурителните фондове са без задължения. Неразплатените 

средства от централното правителство са 69,123 млн. лв. в края на мината година. 

В края на март 2021 г. задълженията на централната власт с в размер на 90,825 млн. лв., 

а на местната – 102,978 млн. лв. 4,8 млн. лв. са задължения на социалноосигурителните 

фондове, в това число и НЗОК. 

По статията работиха: Ралица Пейчева, редактор Елена Илиева 
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Изследват с тях най-малките в училише 

 

Поръчваме 240 000 COVID близалки 

 

РЗИ все още не разполага с щадящите тестове, децата на проверка всяка седмица 

 

Ивона Владимирова 

България трябва да поръча поне 240 000 COVID близалки за тестване на най-малките в 

училищата. 

С този брой ще се осигури проверката на децата за един месец. Това е най-щадящото 

към момента изследване, което се препоръчва от всички педиатри. По данни на 

Министерството на образованието 58 593 малчугани ще прекрачат училищния праг за 

първи път тази година. Предвижда се първолаците да минават през ежеседмично 
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изследване за корона-вирус, ако родителите им са съгласни. Същото важи и за 

останалите ученици в различните класове, които са общо 648 264. 

Проверка 

По думите на служебния просветен министър проф. Николай Денков родителите ще 

могат да избират между 3 вида тестове. „Два от тях са одобрени в България, а за другия 

е нужно разрешение на здравните власти“, обясни проф. Денков пред bTV. 

Разрешени за употреба са тестът със слюнка и тестът с носогърлен секрет. За 

изследването с близалка все още се очаква одобрение. Проверка на „Телеграф“ показа, 

че регионалните здравни инспекции не разполагат с такива тестове, а поръчката им 

тепърва предстои. 

На наше запитване обаче от Министерството на здравеопазването не успяха да 

отговорят дали и кога ще бъде направена първата поръчка. Тестът работи на принципа 

на пуловете - събират близалките от целия клас и всички проби се подлагат на PCR 

анализ, който показва дали сред децата има заразено. Ако сред пробите има 

положителна, родителите следва да бъдат уведомени, а учениците - подложени на 

индивидуален тест и поставени под карантина. 

Проценти 

За да се случи ежеседмичното изследване в школата обаче, е необходимо 90% от 

родителите да са съгласни децата им да бъдат проверявани за коронавирус. По думите 

на служебния просветен министър тестовете ще се поръчват от директора на 

съответното училище и ще се предоставят от РЗИ. В същото време едва 20 000 учители 

от близо 90 000 хиляди у нас са заявили, че искат да бъдат тествани за коронавирус 

преди учебната година, заяви проф. Денков. 

Според него броят им е показателен за потенциала за тестването в гилдията не само 

преди началото на годината, а и след това. Данните за ваксинираните педагози също не 

са особено оптимистични малко над 30% от учителите са имунизирани и малко над 

20% са преболедували COVID-19. 

При учениците този процент е още по-нисък - едва около 2% са ваксинираните. „Не се 

справихме с ваксинирането на учители, защото има недоверие в обществото. Това е 

очевидно за всеки. Направихме кампания, аз самият винаги призовавам всички да се 

ваксинират, но за съжаление има хора, които говорят други неща“, каза проф. Денков. 

 

 

 

 


